



كليات الرؤية
VISION COLLEGES

قواعد الرسوم الدراسية

كلية الرؤية بالرياض



الفهرس

الصفحة	الموضوع	ت
3	الهدف من هذه القواعد	(1)
3	نطاق التطبيق	(2)
3	بداية التطبيق	(3)
4	التعريفات	(4)
5	جهات الاختصاص	(5)
5	آلية دفع الرسوم وتحصيلها	(6)
6	طرق تسديد الرسوم	(7)
7	قواعد الاسترداد للرسوم الدراسية	(8)
7	الرسوم الدراسية وصفتها وقابليتها للاسترداد	(9)
8	الخصومات والإعفاءات من الرسوم الدراسية	(10)
10	الرسوم الأخرى وصفتها وقابليتها للاسترداد	(11)
11	المنح الدراسية	(12)

1- الهدف من هذه القواعد:

تهدف هذه القواعد إلى توضيح الرسوم الدراسية في كلية الرؤية وآلية دفعها وتحصيلها في تحديد أوقات استحقاقها الصحيحة، كما ولا تؤثر هذه القواعد على مطالبة الكلية بكافة استحقاقاتها المالية ضد الغير.

2- نطاق التطبيق:

تطبق هذه القواعد على جميع الطلبة الدارسين في كلية الرؤية، ويشمل ذلك على سبيل المثال لا الحصر:

- 1-2 الطلبة الزائرين من كليات أخرى.
- 2-2 الطلبة في مرحلة الامتياز الزائرين من كليات أخرى.

3- بداية التطبيق:

يبدأ تطبيق هذه القواعد اعتباراً من بداية العام الدراسي 1444 هـ (2022-2023م)، ولا يخل ذلك بما سبق من تعاملات واستحقاق الكليات لرسومها الدراسية أو أي رسوم سابقة.

4- التعريفات:

يكون للكلمات والعبارات الواردة في هذه القواعد المعنى الموضح لكل منهما ما لم يقتضي السياق معنى آخر.

مجلس الإدارة:	مجلس إدارة شركة كليات الرؤية للتعليم وهو الجهة التي تمثل المالك.
مجلس الأمناء:	مجالس أمناء كلية الرؤية . الرياض.
الكلية/الكليات:	كلية الرؤية في الرياض، وأي كلية تنشأ لاحقاً.
الطبة/الطلاب:	يشمل كافة الطلاب والطالبات الدارسين في كليات الرؤية.
الطالب المتقدم:	هو من تقدم للكلية بطلب الدراسة فيها ولم يصدر له القرار النهائي بالقبول.
الطالب المستجد:	هو الطالب الذي تم قبوله وبدأ دراسة الفصل الأول له في الكلية.
الطالب المنتظم:	هو الطالب المنتظم في الدراسة واجتاز الفصل الأول له في الكلية.
الطالب الزائر:	هو الطالب الذي يقوم بدراسة بعض المقررات في كلية/جامعة أخرى أو في فرع من فروع الكلية/الجامعة التي ينتمي إليها دون تحويله.
الطالب المتعثر مالياً:	هو الطالب المقيد في كشوفات الكلية ولم يتمكن من سداد الرسوم الدراسية في تواريخ استحقاقها و/أو يوجد عليه متأخرات مالية سابقة.
الفصل الدراسي:	الفصل الدراسي وفقاً للتقويم الأكاديمي للكلية.
قسم التحصيل:	هو الجهة الوحيدة المخولة باستلام الرسوم الدراسية وكافة الرسوم الأخرى بموجب إيصال مالي.
الحسابات البنكية:	هي الحسابات البنكية الرسمية للكليات التي يمكن لجميع الطلبة إيداع كافة أنواع الرسوم فيها.
رسوم التقديم:	مقابل مالي غير مسترد يدفعه الطالب عند التقديم لفحص أوراقه ومدى أهليته للقبول بالكلية.
رسوم التسجيل:	مقابل مالي غير مسترد يدفعه الطالب بعد اكتمال الإجراءات الإدارية والأكاديمية لحجز مقعد دراسي في الكلية.
الرسوم الدراسية:	المقابل المالي الذي تتقاضاه الكلية من الطالب مقابل دراسته فيها.
رسوم سنة الامتياز:	رسوم مقابل التسجيل في سنة الامتياز وتعامل معاملة الرسوم الدراسية من حيث الاستحقاق والاسترداد.
رسوم أخرى:	مقابل مالي غير مسترد يدفعه الطالب مقابل تقديم خدمات معينة (طباعة سجل/علامات، تظلم على نتيجة الاختبارات،... إلخ) وتحسب وفقاً لما هو موضح في هذه القواعد.
الساعة الأكاديمية:	هي المحاضرة النظرية الأسبوعية التي لا تقل مدتها عن (50) دقيقة، أو الدرس العملي أو الميداني الأسبوعي الذي لا تقل مدته عن (100) دقيقة، أو الإكلينيكي الأسبوعي التي لا تقل مدته عن (160) دقيقة، وتستمر فصلاً دراسياً كاملاً.

5- جهات الاختصاص:

يختص مجلس أمناء كلية الرؤية بتحديد الرسوم الدراسية ورسوم الخدمات التعليمية الأخرى التي تقوم بها الكلية/الكليات، وفقاً لنص الفقرة 1.6 في ثانياً من المادة الرابعة الواردة في القواعد التنفيذية والإجراءات الإدارية والفنية لللائحة الكليات الأهلية الصادرة من وزارة التعليم، ويتولى مجلس الإدارة تحديد آلية دفع تلك الرسوم وتحصيلها.

6- آلية دفع الرسوم وتحصيلها:

- 1-6 يجب على الطالب دفع الرسوم المستحقة في مواعيدها المحددة حسب التقويم الأكاديمي المعتمد مع مراعاة قواعد الاسترداد.
- 2-6 تحسب الرسوم الدراسية وفق الآتي:
 - 1-2-6 على أساس الفصل الدراسي الواحد وفقاً لللائحة الدراسية والاختبارات والخطة الدراسية، في حالة تسجيل (12) ساعة أكاديمية فأكثر؛
 - 2-2-6 على أساس عدد الساعات الأكاديمية المسجلة في حالة تسجيل عدد ساعات أقل من (12) ساعة؛
 - 3-2-6 رسوم الامتياز وهو رسم واحد فقط يمثل كامل فترة التدريب ولا يمكن تجزيئه.
- 3-6 تسدد كافة الرسوم لقسم التحصيل التابع للإدارة المالية (انظر طرق تسديد الرسوم- الفصل 7).
- 4-6 لا يتم قبول "الطالب المتقدم" قبولاً نهائياً إلا بعد دفع رسوم التقديم ورسوم التسجيل.
- 5-6 بالنسبة للطلاب المستجد و"الطالب المنتظم" في الكلية:
 - 1-5-6 لا يُمكنوا من التسجيل إلا بعد سداد كامل الرسوم الدراسية و/أو أي رسوم مالية سابقة في مدة لا تتجاوز نهاية الأسبوع الثاني من بداية الفصل الدراسي؛
 - 2-5-6 في حال تجاوز هذه المدة يصبح "الطالب متعثراً مالياً".
- 6-6 بالنسبة للطلبة الذين يرغبون في إعادة قيدهم:
 - 1-6-6 لا يُمكنوا من التسجيل إلا بعد سداد كامل الرسوم الدراسية و/أو أي رسوم مالية سابقة في مدة لا تتجاوز نهاية الأسبوع الثاني من بداية الفصل الدراسي؛
 - 2-6-6 في حال تجاوز هذه المدة يصبح "الطالب متعثراً مالياً".
- 7-6 على قسم التحصيل تقييم حالات "الطلبة المتعثرين مالياً" وأخذ الضمانات اللازمة لضمان حفظ الحقوق من خلال اتخاذ الإجراء المناسب لكل طالب بعينه.
- 8-6 الرسوم الدراسية والرسوم الأخرى وأي رسوم مالية سابقة مستحقة على الطالب هي رسوم واجبة السداد على الطالب نفسه، ولا يجوز الإعفاء منها أو تخفيضها أو تأجيلها إلا بقرار من رئيس مجلس الإدارة.

7- طرق تسديد الرسوم:

يكون تسديد الرسوم الدراسية مستحقاً على كافة الطلبة المنتظمين والمستجدين ولجميع التخصصات عن طريق خدمة "سداد" للمدفوعات من خلال التسجيل الإلكتروني في البوابة الأكاديمية للكليات أثناء فترة التسجيل. كما ويكون تسديد رسوم الخدمات الأخرى عن طريق منصة "مدى" في البوابة الأكاديمية للكليات عند طلب الخدمة.



يمكن الاطلاع على العرض التعريفي عن طريقة التسجيل الإلكتروني في البوابة الأكاديمية من خلال:

بواسطة QR:

(أو)

الضغط على الرابط:



<https://vision.edu.sa/SADAD.mp4>

نظام دفع إلكتروني لسداد رسوم الخدمات الأخرى عند طلب الخدمة



- * لا يقبل الدفع النقدي أو بواسطة التحويل البنكي.
- * على جميع الطلبة الاحتفاظ بسند التسديد للرجوع له وقت الحاجة.

8- قواعد الاسترداد للرسوم الدراسية:

- 1-8 لا تسترد الرسوم الدراسية للطالب إلا في الحالات التالية فقط:
- 1-1-8 استرداد (100%) من الرسوم الدراسية إذا تقدم بطلب انسحاب أو تأجيل الفصل أو الاعتذار قبل نهاية الأسبوع الأول من بدء الدراسة حسب التقويم الأكاديمي للكلية؛
- 2-1-8 استرداد (50%) من الرسوم الدراسية إذا تقدم بطلب انسحاب أو تأجيل الفصل أو الاعتذار قبل نهاية الأسبوع الثاني من بدء الدراسة حسب التقويم الأكاديمي للكلية.
- 2-8 لا تسترد الرسوم الدراسية أو جزء منها إذا فصل الطالب من الكلية فصلاً تأديبياً.
- 3-8 لا تسترد رسوم الامتياز أو جزء منها.

9- الرسوم الدراسية وصفاتها وقابليتها للاسترداد:

الغرض	إمكانية الاسترداد	الرسوم الفصلية لبرنامج بكالوريوس			الرسوم *	#
		التمريض	طب الأسنان	الطب البشري		
لفحص الطلب	غير مستردة	300	300	300	رسوم تقديم طلب التسجيل	1
لحجز مقعد	غير مستردة	5,000	5,000	5,000	رسوم تسجيل "الطلبة المتقدمين" للقبول	2
	وفقاً لقواعد الاسترداد	2,300	3,300 **	3,300 **	رسوم الساعة المعتمدة	3
	وفقاً لقواعد الاسترداد	27,500	40,000 **	40,000 **	الرسوم الدراسية الفصلية	4
	غير مستردة	55,000	80,000 **	80,000 **	رسوم سنة الامتياز	5

* جميع الرسوم بالريال السعودي، ولا تشمل رسوم الفصل الصيفي (إن وجد)، كما لا تشمل رسوم ضريبة القيمة المضافة لغير السعوديين أو أي رسوم حكومية أخرى.

** يجوز لمجلس الأمناء تعديل الرسوم أو فرض رسوم جديدة على الخدمات التي تقدمها الكليات على أن تسري أي تعديلات على "الطالب المتقدم" فقط.

** تستمر رسوم طلبة برنامج الطب البشري/برنامج طب الأسنان المقيد بالكلية قبل 2022/06/14 كما في القواعد السابقة على النحو التالي: رسوم الساعة المعتمدة (2,900) - الرسوم الدراسية الفصلية (35,000) - رسوم سنة الامتياز (70,000) ريال.

10- الخصومات والإعفاءات من الرسوم الدراسية:

تقدم كليات الرؤية خصومات متنوعة وبنسب مئوية محددة تهدف إلى تحفيز الطلبة، بالإضافة إلى المساهمة في الخدمة المجتمعية، وذلك وفق التسلسل التالي:

أولاً: خصم الطلبة المستجدين . بناء على النسبة الموزونة:

#	النسبة الموزونة	التطبيق	نسبة الخصم/الإعفاء *
1	95% فأكثر	السنة الدراسية الأولى	50%
2	90 – 94.99%	السنة الدراسية الأولى	35%
3	85 – 89.99%	السنة الدراسية الأولى	25%

ثانياً: خصم التفوق للطلبة المنتظمين المتميزين . بناء على المعدل التراكمي:

#	المعدل التراكمي	التطبيق	نسبة الخصم/الإعفاء *
1	4.75 فأكثر	الفصل التالي بعد احتساب المعدل التراكمي (لا ينطبق على الفصل الصيفي)	20%
2	4.74 – 4.50	الفصل التالي بعد احتساب المعدل التراكمي (لا ينطبق على الفصل الصيفي)	15%
3	4.49 – 4.25	الفصل التالي بعد احتساب المعدل التراكمي (لا ينطبق على الفصل الصيفي)	10%

ثالثاً: خصم الإخوة الأشقاء :

#	نوع التسديد	التطبيق	نسبة الخصم/الإعفاء *
1	الشقيق الأول	يقدم لمن لديه شقيق واحد يدرس/تخرج من كليات الرؤية	10%
2	الشقيق الثاني	يقدم لمن لديه شقيقين يدرسان/تخرجوا من كليات الرؤية	15%
3	الشقيق الثالث فأكثر	يقدم لمن لديه 3 أشقاء فأكثر يدرسون/تخرجوا من كليات الرؤية	20%

* يجوز لمجلس الأمناء إلغاء/تعديل هذه الخصومات بناءً على طلب رئيس مجلس الإدارة.

* لا يشمل الخصم: رسوم التقديم ورسوم التسجيل ورسوم أول فصل دراسي، كما لا تشمل هذه الخصومات طلبة المنح أو "الطلبة المتعثرين مالياً" والذين يحق لهم الاستفادة من تلك الإعفاءات بعد إنهاء تسديد جميع المبالغ المستحقة عليهم.

* لا يجوز للطالب الجمع بين أي منح يعلن عنها لاحقاً مع ما ذكر في هذه القواعد من خصومات. وفي حال كان متاحاً للطالب أكثر من خصم، فإنه يطبق لصالح الطالب الأعلى من تلك الخصومات (يسمح بخصم واحد فقط).

* لا تطبق الخصومات على الرسوم الدراسية المدفوعة من قبل الجهات المانحة.

* تحتسب قيمة الخصم على أساس الرسوم الدراسية الموضحة في البند 9 في هذه القواعد فقط.

11- الرسوم الأخرى وصفتها وقابليتها للإسترداد:

#	الرسوم الأخرى *	الرسوم المقررة	إمكانية الاسترداد
1	رسوم إصدار نسخة رسمية من السجل الدراسي	100	غير مستردة
2	رسوم إصدار بطاقة الكلية (لأول مرة)	مجاناً	
3	رسوم إصدار بطاقة الكلية (بدل تالف أو فاقد)	100	غير مستردة
4	إصدار خطاب تعريف طالب (غير رسمي)	مجاناً	
5	رسوم إصدار شهادة تخرج	مجاناً	
6	رسوم إصدار شهادة تخرج (بدل تالف أو فاقد)	500	غير مستردة
7	رسوم إصدار كشف درجات رسمي للطلبة الخريجين	100	غير مستردة
8	رسوم تصديق شهادة التخرج (صورة طبق الأصل)	50	غير مستردة
9	رسوم إصدار شهادة إكمال البرنامج	250	
10	رسوم طلب تظلم على نتيجة الامتحان الفصلي للمقرر الواحد	200	مسترد إذا تثبت صحة التظلم
11	رسوم طلب تظلم على نتيجة الامتحان النهائي للمقرر الواحد	500	مسترد إذا تثبت صحة التظلم
12	رسوم معادلة المواد للطلبة المحولين من كلية/جامعة أخرى أو تخصص آخر	مجاناً	
13	رسوم إعادة قيد (لأول مرة)	مجاناً	
14	رسوم إعادة قيد (للمرات التالية)	300	

* جميع الرسوم بالريال السعودي، ولا تشمل رسوم ضريبة القيمة المضافة لغير السعوديين أو أي رسوم حكومية أخرى.

* تنطبق هذه الرسوم على جميع الطلبة وفي كافة الكليات، ويجوز لمجلس الأمناء تعديل الرسوم أو فرض رسوم جديدة على الخدمات التي تقدمها الكليات.

12- المنح الدراسية:

الأصل أن يدفع الطالب الرسوم الدراسية بنفسه، ويجوز أن تتحمل جهات مانحة الرسوم الدراسية أو جزءاً منها على أن يكون ذلك بناء على اتفاق مع الجهات المانحة أو مكاتبات تنص على تحمل الرسوم الدراسية عن الطالب، على أن يتحمل الطالب تلك الرسوم إذا أخل بشروط الجهة المانحة أو توقفت المنحة لأي سبب، وعلى ألا يُمكن الطالب المدرج تحت حساب منحة دراسية من نتائجه الأكاديمية إلا بإخطار من الجهة المانحة بتحمل الرسوم للفصل الدراسي المحدد.

نهاية الوثيقة

مستقبل التعليم المتميز

 www.vision.edu.sa

   @vision_colleges



Tuition fee rules

Vision College - Riyadh

Table of Contents

#	Subject	Pages
(1)	The Purpose of these Rules	3
(2)	Scope of Application	3
(3)	Beginning of Application	3
(4)	Definitions	4
(5)	Jurisdiction Authorities	5
(6)	Tuition Payment and Collection Mechanism	5
(7)	Payment Methods	6
(8)	Tuition Refund Rules	7
(9)	Conditions and Eligibility for Refunding Tuition	7
(10)	Discounts and Exemptions from Tuition Fees	8
(11)	Other Fees and Their Refund Eligibility	10
(12)	Sponsorships	11

1- The Purpose of these Rules:

These rules aim to clarify the tuition and other educational service fees provided by Vision College, determining their due dates and the mechanism for their payment and collection. These rules ensure that Vision College claim all their financial entitlements from others correctly and do not affect any previous entitlements.

2- Scope of Application:

These rules apply to all students studying at Vision College, including but not limited to:

- 1-2 Visiting students from other colleges.
- 2-2 Intern students visiting from other colleges.

The rules shall come into effect from the beginning of the academic year 2022-2023, without affecting any previous entitlements or interactions.

3- Beginning of Application:

These rules will be implemented starting from the beginning of the academic year 1444 hijri (2022-2023), without impacting previous financial interactions or entitlements of the colleges for their tuition fees.

4- Definitions:

Unless the context requires otherwise, the following terms and expressions used in these rules shall have the meanings assigned to them:

Board of Directors:	The governing body that represents the owner of Vision College.
Board of Trustees:	The governing body specific to Vision College in Riyadh.
College/Colleges:	Vision College in Riyadh, and any other colleges established later.
Students:	All male and female students studying at Vision College.
Applicant:	The individual who has applied to study at the college but has not yet received a final decision of acceptance.
New Student:	The student who has been accepted and started studying in the first semester at the college
Regular Student:	The student who is enrolled and has passed the first semester at the college.
Visiting Student:	The student who studies some courses at another branch of the same college/university without transferring from the original college/university.
Financially Defaulting Student:	The student enrolled in the college but unable to pay tuition fees on due dates or has previous financial arrears.
Semester:	The academic period according to the college academic calendar.
Collection Department:	The only authorized body to receive tuition fees and other charges against an official receipt.
Bank Accounts:	Official bank accounts of the colleges where all types of fees can be deposited by students.
Application Fee:	A non-refundable fee paid by the applicant during the application process for reviewing documents and eligibility.
Registration Fee:	A non-refundable fee paid by the student to secure an academic and administrative seat after completing the application process.
Tuition Fees:	The fee charged by the college from the student for their studies.
Internship Fees:	A fee equivalent to the tuition fees treated and collected for the internship year.
Other Fees:	Non-refundable fees paid by the student for specific services such as transcript printing complaint handling regarding exam results, etc.
Credit Hour:	A weekly theoretical lecture of not less than (50) minutes, a weekly clinical session of not less than (100) minutes, or a weekly field/lab session of not less than (160) minutes.

5- Jurisdiction Authorities:

The Board of Trustees of Vision College is responsible for determining the tuition fees and other educational service fees, in accordance with the provisions of paragraph 1.6 of the executive regulations and administrative and technical procedures stipulated in the Private Universities Regulation issued by the Ministry of Education. The Board of Directors is responsible for determining the mechanism for payment and collection of these fees.

6- Tuition Payment and Collection Mechanism:

- 6-1** Students must pay the due fees on their specified dates according to the approved academic calendar, considering the refund rules.
- 6-2** Tuition fees are calculated as follows:
 - 6-2-1** Based on the academic semester, according to the Studying and Examination Regulation and the academic plan, if registered (12) credit hours or more.
 - 6-2-2** Based on the number of registered credit hours if the number of hours is less than (12) hours.
 - 6-2-3** The internship fee represents one fee for the entire internship period and cannot be split.
- 6-3** All fees must be paid to the Collection Department of the Financial Administration (see Payment Methods section 7).
- 6-4** An "Applicant" is not finally accepted until the application and registration fees are paid.
- 6-5** For "New Students" and "Regular Students" at the college:
 - 6-5-1** They cannot register for courses until the full tuition fees and any previous financial dues are paid within a period not exceeding the end of the second week from the beginning of the semester.
 - 6-5-2** If this period is exceeded, the student becomes "Financially Defaulting".
- 6-6** For students wishing to re-enroll:
 - 6-6-1** They cannot register until the full tuition fees and any previous financial dues are paid within a period not exceeding the end of the second week from the beginning of the semester.
 - 6-6-2** If this period is exceeded, the student becomes "Financially Defaulting".
- 6-7** The Collection Department must evaluate cases of "Financially Defaulting Students" and take the necessary guarantees to ensure the collection of due fees, taking appropriate action for each student individually.
- 6-8** Tuition fees and other dues on the student must be paid by the student himself/herself and cannot be waived, reduced, or deferred except by a decision of the Chairman of the Board of Trustees.

7- Payment Methods:

Tuition fees for all regular and new students in all specialties are due through the "SADAD" payment service via online registration on the college' academic portal during the registration period. Payment for other services can be made through the "Mada" platform on the academic portal when the service is requested.



The introductory presentation on the electronic registration method can be viewed on the academic portal through:

Click on the link:

(OR)

By QR:

<https://vision.edu.sa/SADAD.mp4>



An electronic payment system for paying service fees when requesting a service

- * Cash payment or bank transfer are not accepted
- * All students must keep the payment voucher for future reference

8- Tuition Refund Rules:

8-1 Tuition fees are not refundable except in the following cases:

8-1-1 (100%) of the tuition fee is refundable if a withdrawal from college, semester postponement, or semester withdrawal request is submitted before the end of the first week from the start of studies according to the college's academic calendar.

8-1-2 (50%) of the tuition fee is refundable if a withdrawal from college, semester postponement, or semester withdrawal request is submitted before the end of the second week from the start of studies according to the college's academic calendar.

8-2 Tuition fees or any part thereof are non-refundable if the student is expelled from the college for disciplinary reasons.

8-3 Internship fees or any part thereof are non-refundable.

9- Conditions and Eligibility for Refunding Tuition:

#	Fee Type *	Semester fees for the Bachelor's program			Description	Refund Eligibility	Purpose
		Medicine	Dentistry	Nursing			
1	Application Fee	300	300	300	Non-refundable		To examine the application
2	Registration Fee	5,000	5,000	5,000	Non-refundable		To book a seat
3	Credit Hour Fee	3,300 **	3,300 **	2,300	Based on the number of registered hours	Refundable according to refund rules	
4	Semester Tuition Fee	40,000 **	40,000 **	27,500	Based on the academic plan	Refundable according to refund rules	
5	Internship Fee	80,000 **	80,000 **	55,000	For the entire internship period	Non-refundable	

* All fees are in Saudi Riyals and do not include summer semester fees (if applicable), nor do they include VAT for non-Saudis or other government fees.

* The Board of Trustees may adjust the fees or impose new fees on the services provided by the college, and such adjustments will only apply to "New Students."

** The fees for human medicine students/dental program enrolled in the college will continue before 14/06/2022 as in the previous rules as follows:
Accredited hourly fees (2,900) - quarterly tuition fees (35,000) - concession year fees (SAR 70,000).

10- Discounts and Exemptions from Tuition Fees:

Vision College offer various discounts and exemptions to motivate and encourage students, as well as contributing to community service, according to the following order:

First: New Students based on weighted average:

#	Weighted Average	Application	Discount/Exemption Ratio *
1	95% or more	First Academic Year	50%
2	90 – 94.99%	First Academic Year	35%
3	85 – 89.99%	First Academic Year	25%

Second: Regular Students based on GPA:

#	Cumulative Rate	Application	Discount/Exemption Ratio *
1	4.75 or more	Discount for the next semester (excluding summer semester).	20%
2	4.50 - 4.74	Discount for the next semester (excluding summer semester).	15%
3	4.25 - 4.49	Discount for the next semester (excluding summer semester).	10%

Third: Sibling Discounts:

#	Payment Type	Application	Discount/Exemption Ratio *
1	First Sibling	Discount for the first sibling studying/graduated from Vision College.	10%
2	Second Sibling	Discount for the second sibling studying/graduated from Vision College.	15%
3	Third Sibling and Beyond	Discount for the third or more siblings studying/graduated from Vision College.	20%

- * The Board of Trustees may cancel/adjust these discounts based on the request of the Chairman of the Board.
- * Discounts do not apply to application fees, registration fees, summer semester fees, or "Financially Defaulting Students". "Financially Defaulting Students" are entitled to benefit from those discounts after settling all their due amounts.
- * Students cannot combine any future announced discounts with the discounts mentioned in these rules. If a student is eligible for more than one discount, the highest discount will be applied (only one discount is allowed).
- * Discounts do not apply to tuition fees paid by sponsoring agencies.
- * The value of the discount is calculated based on the tuition fees specified in clause 9 of these rules only.

11- Other Fees and Their Refund Eligibility:

#	Fee Type *	Amount	Refund Eligibility
1	Official Transcript Fee	100	Non-refundable
2	College ID Card Issuance (First Time)	Free	
3	College ID Card Replacement if (lost or damaged)	100	Non-refundable
4	Student Enrollment Letter (Unofficial)	Free	
5	Graduation Certificate Issuance	Free	
6	Graduation Certificate Replacement if (lost or damaged)	500	Non-refundable
7	Official Transcript for Graduates	100	Non-refundable
8	Certificate Authentication (True Copy)	50	Non-refundable
9	Program Completion Certificate Issuance	250	
10	Mid-term Exam Appeal Fee	200	Refundable if appeal is valid
11	Final Exam Appeal Fee	500	Refundable if appeal is valid
12	Transfer Credit Evaluation Fee for Transferred Students	Free	
13	Re-enrollment Fee (First Time)	Free	
14	Re-enrollment Fee (Subsequent Times)	300	

- * All fees are in Saudi Riyals and do not include VAT for non-Saudis or other government fees.
- * These fees apply to all students across all colleges, and the Board of Trustees may adjust the fees or impose new fees on the services provided by the colleges.

12- Sponsorships:

The student must pay the tuition fees himself/herself. Scholarships provided by sponsoring agencies are subject to an agreement or written confirmation from the sponsoring agency covering the tuition fees. If the scholarship is interrupted for any reason or the student violates the terms of the sponsoring agency, the student must pay the tuition fees. The student will not be allowed to access their academic results until the sponsoring agency confirms the payment of tuition fees for the specified semester.

End of document

The Future of Distinguished Education

 www.vision.edu.sa

   @vision_colleges